

加入收藏 联系我们

设为首页

Email-Alert

首页 | 杂志介绍 | 编委成员 | 投稿指南 | 订阅指南 | 过刊浏览 | 优先出版 | 广告投放 | 论著模板 | 综述模板 | 帮助

刘 佩,刘 喆,魏居瑞,夏 玮. 电针对血管性痴呆大鼠海马脑源性神经营养因子mRNA表达及学习记忆的影响[J]. 中国康复医学杂志, 2013, (9): 822-825

电针对血管性痴呆大鼠海马脑源性神经营养因子mRNA表达及学习记忆的影响 点此下载全文

刘佩刘喆魏居瑞夏玮

浙江省人民医院海宁医院针灸科,浙江省海宁市长安镇修川路5号,314408

基金项目: 浙江省自然科学基金项目(Y205389); 浙江省中医药科研基金(2006C009)

DOI:

摘要点击次数: 71 全文下载次数: 46

摘要,

摘要目的:通过观察电针后血管性痴呆(VD)大鼠不同时相海马脑源性神经营养因子(BDNF) mRNA表达的变化规律,探讨电针改善VD大鼠学习记忆的可能机制。方法:通过结扎大鼠双侧颈总动脉,制成VD模型,分为1周组,2周组,4周组和6周组,其中每一组又分为电针组和模型组,用RT-PCR法检测各组BDNF mRNA表达的变化规律,观察电针的影响,并通过Morris水迷宫来观察各组神经行为学的改变。结果:经统计分析发现同时相电针组与模型组相比,电针组海马BDNF mRNA随着时间的延长表达升高(P<0.05),而且与模型组相比,电针组大鼠的学习记忆能力比模型组好(P<0.01,P<0.05)。结论:电针能够促进海马BDNF mRNA的表达,可能是针灸治疗治疗VD,改善VD大鼠症状的可能机制之一。

关键词: 血管性痴呆 电针 脑源性神经营养因子 学习记忆

Effects of electro-acupuncture on the expression of brain derived neurotrophic factor mRNA and learning and memory in rats with vascular dementia Download Fulltext

Dept. of Acupuncture, Haining Hospital of People's Hospital of Zhejiang Province, 314408

Fund Project:

Abstract:

Abstract Objective: To observe the pattern of expression of brain derived neurotrophic factor(BDNF) mRNA in hippocampus in different time phase after electro-acupuncture(EA) treatment in rats with vascular dementia (VD) and to explore the possible mechanism of EA improving the abilities of learning and memory in VD rats. Method: The rats model of VD induced by 2-VO were randomly divided into 1week and, 2, 4, 6weeks model group, each group was subdivided into model group and EA group. The changing pattern of BDNF mRNA expression in each group were tested by RT-PCR, and the changes of learning and memory abilities of VD rats in each group were observed by Morris water maze. Result: Compared with model group in the same time phase, the expressions of BDNF mRNA of EA groups improved and increased with the time prolonging compare with model group (P<0.05), the learning and memory abilities of EA group were better than that of model group (P<0.01 or P<0.05). Conclusion: EA can prompt the expression of BDNF mRNA in hippocompous, this may be one of the mechanisms of EA improving the symtoms of VD.

Keywords:vascular dementia electro-acupuncture brain-derived neurothrophic factor learning and memory

查看全文 查看/发表评论 下载PDF阅读器

您是本站第 2985507 位访问者

版权所有:中国康复医学会

主管单位: 卫生部 主办单位: 中国康复医学会

地址: 北京市和平街北口中日友好医院 邮政编码: 100029 电话: 010-64218095 传真: 010-64218095

本系统由北京勤云科技发展有限公司设计 京ICP备10000329号